
تغيير در صورت نتيجه نگرفتن مقابل پديده

منصوريانجايشرابهمربيآلمانيميدهد؟
عليرضا منصوريان روزهاي خوبي را در اس�تقلال تجربه نمي كند، 
عملكرد ضعيف س�رمربي جوان آبي ه�ا در چهار هفته گذش�ته از 
ليگ، ش�ايعه بركناري اش را در صورت ادامه اين روند س�ر زبان ها 
انداخته، گفته مي شود يك سرمربي آلماني در صورتي كه منصوريان 
نجنبد، به نيمكت آبي پوش�ان نزديك تر از هميش�ه است، هر چند 
مديرعامل استقلال بيانيه اي در حمايت از منصوريان صادر كرده باشد!

يك برد، يك مساوي و دو باخت و تنها چهار امتياز كارنامه عليرضا منصوريان تا 
پايان هفته چهارم ليگ هفدهم است، استقلال در ليگ هفدهم روندي شبيه 
به ليگ شانزدهم را پيش گرفته است و با اين شرايط امتيازهاي اول فصل يكي 
پس از ديگري از دست مي دهد. آمار نشان مي دهد كه فرق استقلال ليگ 
شانزدهم و هفدهم تا بدين جاي كار تنها يك برد است، استقلال فصل گذشته 
تا پايان هفته چهارم با دو تساوي و دو شكست، دو امتيازي بود و در اين فصل 
هم با يك پيروزي، يك تساوي و دو شكست چهار امتيازي است كه به هيچ 
عنوان نمي تواند آمار خوبي براي قهرماني باشد. البته حكايت فصل جديد ليگ 
با فصل گذشته براي منصوريان و تيمش متفاوت است و با توجه به بازيكنان 
ميلياردي و گرانقيمتي كه منصوريان براي ليگ جديد به خدمت گرفته، 
اين مربي بهانه اي براي عدم نتيجه گيري ندارد و به نظر مي رسد مانند فصل 
گذشته اين مربي فرصت زيادي براي جبران نخواهد داشت. اعتراض هواداران 
استقلال در پايان بازي با سايپا كه دومين باخت در چهارمين بازي آبي ها را رقم 

زد، حالا زنگ خطر را براي سرمربي آبي ها به صدا در آورده است. 
   حمايت مديرعامل از منصوريان

با وجود نتايج ضعيف آبي ها، رضا افتخاري مديرعامل باشگاه استقلال، مانند 
فصل گذشته همچنان بر حمايت از مربي تيمش حتي در سخت ترين شرايط 
هم اعتقاد دارد و به همين خاطر وي در بيانيه اي از منصوريان حمايت كرد و 
هواداران را به صبر دعوت كرد. در بخشي از اين بيانيه آمده است: »هواداران 
عزيز صبور باشند، اينجانب مراقب تيم محبوبشان هستم و با شناختي كه 
از اعضاي تيم دارم، مطمئن هستم كادر فني و بازيكنان با تلاش مضاعف و 
غيرتي كه دارند، رضايتمندي شما را به دست خواهند آورد. « افتخاري در 
بخش ديگري از بيانيه اش آورده است: » روند تيمي استقلال روز به روز بهتر 
خواهد شد و با اضافه شدن بازيكنان مصدوم طي هفته هاي آينده، تيم تقويت 
و مطمئناً نتايج بهتري كسب خواهد كرد. هواداران عزيز توجه كنند، رقباي 

ما خوشحال مي شوند كه اتحاد و همبستگي شما در سكوها از بين برود.«
   هيئت مديره تصميم مي گيرد

بر خلاف افتخاري كه به آينده استقلال نگاه مثبتي دارد، اما به نظر مي رسد 
كاسه صبر هيئت مديره در حال لبريز شدن است، در همين راستا قرار است 
اعضاي هيئت مديره براي بررس��ي نتايج استقلال در چهار هفته گذشته 
در هفته جاري تشكيل جلسه دهند، جلسه اي كه گفته مي شود محمد 
حسين قريب پس از غيبت در جلسات اخير، در اين جلسه مهم شركت 

خواهد كرد. حسن زماني، عضو جنجالي هيئت مديره استقلال كه در فصل 
جديد كمتر مصاحبه مي كند، جمعه شب در برنامه تلويزيوني ورزش و مردم 
درباره شكست يك بر صفر استقلال برابر سايپا گفت: »از طرف هيئت مديره 
از هواداران عذرخواهي مي كنم كه باعث رنجش آنها شديم. هيئت مديره از 
هر آنچه براي تيم لازم بود دريغ نكرد و بايد از مقام عالي وزارت ورزش هم 
تشكر كنم كه در اين راه كمك حال ما بود. در هفته جاري جلسه فوق العاده اي 
برگزار خواهيم كرد و كادر فني گزارش چهار هفته گذشته را خواهد داد و 

هيئت مديره تصميم لازم درباره »ادامه كار تيم« را خواهد گرفت.«
زماني در پاسخ به اين سؤال كه تصميم درباره »ادامه كار تيم« گرفته مي شود 
يا »ادامه كار كادرفني«، هم اينطور توضيح داد: » هيئت مديره قطعاً تصميم 
لازم را به صورت تقويت كادرفني يا به هر نحوي ديگر خواهد گرفت تا تيم 
از بحران خارج شود. در آخرين جلسه هيئت مديره با توجه به گزارش ها، از 
شرايط اظهار ناراحتي كرديم. برتري برابر تراكتورسازي به نوعي اين موضوع 

را پوشش داد اما انتظار نداشتيم تيم مقابل سايپا اين گونه ظاهر شود. «
   مربي آلماني مي آيد؟

با توجه به اين نتايج به نظر مي رسد نتيجه بازي با پديده مي تواند تأثير زيادي 
در آينده منصوريان داشته باش��د. مديران استقلال به منصوريان هشدار 
داده اند در بازي آينده بايد مقابل پديده پيروز شود. البته اين هشدار خيلي هم 
مستقيم به خود منصوريان داده نشده، اما حرف هاي اعضاي هيئت مديره 
نشان مي دهد كه آنها طاقت شان زياد نيست. مديران باشگاه استقلال حتي 
بيكار ننشسته و به دنبال گزينه خارجي ايده ال براي جانشيني منصوريان 
هستند. حتي منابع خبري نوش��ته اند يك مربي بزرگ آلماني به عنوان 
آلترناتيو منصوريان انتخاب شده و در صورتي كه استقلال مقابل پديده هم 

نتيجه نگيرد كادر فني اين تيم تغيير خواهد كرد. 

دركضرورتحضورروانشناسدركنارورزشكار
اهميت حضور روانشناسان كنار تيم هاي ورزشي اين روزها بيشتر از قبل 
مشخص شده است، در گذشته هم روانش��ناس تيم در كنار آنها حضور 
داشت، البته نه به اين شكل كه در هفته هاي پاياني اعزام تيم بر سر تمرينات 
بيايد. هر هفته مشاورهايي را با بازيكنان به صورت جمعي و انفرادي داشتيم. 
البته فدراسيون تكواندو در كنار برپايي كلاس هاي مشاوره كلاس هاي 
مختلف ديگري نيز برگزار كرد از جمله برگزاري كلاس خط. از اين بابت 
كه بازيكنان اصول خط را بدانند تا اگر بخواهند براي طرفدارانشان مطلبي 
بنويسند خط خوبي داشته باشند. كلاس هاي معاشرت نيز برگزار مي شد 
از اين جهت كه بازيكنان قابليت هاي بهتري را در گفت وگو با رسانه ها داشته 
باشند. در حال حاضر ارتباط خوبي بين مشاور تيم و ورزشكاران است، البته 
در دوره خاصي برخي از مدال آوران تيم اعتقادي به مشاور نداشتند و به 
دليل عناويني كه با خود يدك مي كشند زماني براي حضور در كلاس هاي 
روانشناسي صرف نمي كردند. اين در شرايطي است كه بازيكن حرفه اي 
بايد از مشاور و روانشناس در كنار خود بهره ببرد. در دنياي حرفه اي ورزش 
بزرگاني مثل كريستين رونالدو از دستورات مربيان خود به شدت تمكين 
مي كند و مشاور خود را هميشه دارد. البته در حال حاضر شرايط تغيير كرده 
و اين جاي بسي خوشحالي است كه كادرفني بازيكنان را ملزم به حضور 
در كلاس هاي مشاوره مي كنند و بازيكنان نيز تمكين مي كنند. حضور 
روانشناس در كنار بازيكنان و در هنگام مسابقات ضروري تر هم شده است 
و استقبال بازيكنان و كادرفني از روانشناس در اردوها بسيار بهتر از قبل 
شده است، براي مثال زماني به اردوي تيم ملي رفتم و درباره تكنيك نفس 
كشيدن براي بازيكنان مواردي را بازگو كردم. از نظر روانشناسي شيوه گام 
برداشتن، نفس كشيدن در مسابقات بسيار مهم است، اما در آن جلسه 
برخي از بازيكنان خنديدند و مي پرسيدند:» خب كه چي بدانيم چه طور 
نفس بكشيم؟« البته آگاهي بازيكنان كمتر بود، اما حالا شرايط بهتر شده 
است. كادرفني نيز اين الزام را به خوبي درك كرده است. تيمي كه قرار بود 
به جام رياست فدراسيون جهاني ازبكستان برود به همراه مربيان خود در 

كلاس هاي مشاوره حضور داشتند كه قابل تحسين است.

درسخوبيبهلبنانيهاداديم
توهين تماشاگران لبناني به سرود و پرچم 
ايران برخلاف آنچه كه تصور مي كردند، 
ج��واب داد و باع��ث ش��د ملي پوش��ان 
بلندبالاي ايران عزم خود را بيشتر از قبل 
براي شكس��ت لبنان جزم كنند. حامد 
حدادي، كاپيتان تيم ملي بسكتبال ايران 
مي گويد: »من و بچه ها در تمام آن لحظات س��خت با تمام وجود 
سرود كشورمان را مي خوانديم و بعد از آن يكدل شديم كه جواب 
اين رفتار آنها را در زمين بدهيم. م��ا ياد گرفته ايم كه حرفمان را 
داخل زمين بزنيم و خوشحالم كه با اين كار مردم را شاد كرديم. 
لبناني ها خودشان متوجه شدند كه اشتباهشان باعث شد بچه هاي 
ايران با چه غيرتي بازي كنند و در نهايت پيروز شدند، ولي ديگر 

براي پشيماني دير بود و به آنها درس خوبي داديم.«

پولضامنخوشبختيفوتبالنيست
بي پولي امان بس��ياري از تيم هاي ليگ برتري فوتبال را بريده تا جايي 
كه حتي تا مرز انحلال و حذف از گردونه مسابقات هم پيش رفته اند. با 
اين حال هستند تيم هايي كه به رغم همه مشكلات شان باز هم دست 
از خريدهاي ميلياردي برنداشته اند. البته ثمره اين ولخرجي ها چيزي 
نبوده جز نتايج ضعيف، ناكامي و نگران كردن ه��واداران. در حالي كه 

رقباي ديگر با حداقل هزينه خوش درخشيده اند!
جدول رده بندي ليگ برتر گوياي همه چيز است. در بين بالا نشينان جدول 
تيمي به چشم مي خورد كه تازه وارد محسوب مي شود و برخلاف مدعيان 
هميشگي خريدهاي ميلياردي نداشته و بي سرو صدا مشغول جمع كردن 
امتياز است. در حالي كه در فصل نقل و انتقالات كمترين اخبار مربوط به 
تيم پارس جنوبي جم بود، اما با گذشت چهار هفته مي بينيم كه همين 
تيم گمنام پا به پاي مدافع عنوان قهرماني حركت مي كند و منتظر غفلت 
پرسپوليس است تا صدرجدول را تصاحب كند. تا همين چند هفته پيش 
تيم هاي مدعي تمام تلاش خود را به كار گرفته بودند تا به هر شكل ممكن و 
به هر قيمتي كه شده بازيكنان اسم و رسم دار را به خدمت بگيرند. از آنجا كه 
ديگر خبري از تعصب و عرق به پيراهن نيست و اين مسائل به تاريخ پيوسته 
است و هر تيمي پول بيشتري خرج كند، فوتباليست هاي مطرح سر از آن 
تيم درمي آورند؛ به همين راحتي، اما نتيجه اين ولخرجي ها زماني مشخص 
مي شود كه فصل جديد استارت مي خورد. آن موقع است كه معلوم مي شود 
هر تيمي چند مرده حلاج است. با گذشت چهار هفته از فصل هفدهم شاهد 
عملكرد ضعيف از چند تيم پر هزينه بوده ايم، درحالي كه با هزينه هايي به 
مراتب كمتر هم گرفتن اين نتايج ضعيف شدني بود. متأسفانه در بين ليگ 
برتري هاي فوتبال تعداد تيم هاي پرهزينه بسيار بيشتر از تيم هايي است 
كه عاقلانه و معقول بودجه در اختيار را خرج كرده اند. دراين بين استقلال 
بهترين نمونه براي مثال زدن است؛ استقلالي كه خط حمله اش به تنهايي 
نزديك به 5 ميليارد هزينه روي دست باشگاه گذاشته تنها تيمي است كه 
تا به اينجاي كار فقط و فقط يك گل زده است! حتي تيم هايي كه پايين تر 
از آبي ها قرار دارند نيز حداقل سه گل به ثمر رسانده اند. از سوي ديگر اينكه 
تمامي بازيكنان تازه وارد استقلال هزينه هاي هنگفتي را براي آبي ها در پي 
داشته اند، حتي آنها كه پابه سن گذاشته اند و به غير از استقلال هيچ تيم 
ديگري حاضر به بستن قرارداد ميلياردي با آنها نبوده است. در صورتي كه 
مسئولان و كادرفني پارس جم با اينكه مي توانستند با به خدمت گرفتن 
يك بازيكن به اصطلاح ستاره در رسانه ها سروصدا به پا كنند، اما ترجيح 
دادند بودجه در اختيار را منطقي تر از خيلي هاي ديگر خرج كنند. ماحصل 
اين حس��اب و كتاب را هم خيلي زود گرفتند تا جايي كه حالا مديران و 
مربيان استقلال و حتي تراكتورسازي و سپاهان به عملكرد پارس جنوبي 
غبطه مي خورند. در حالي كه خودشان هم مي دانند با هزينه هايي كمتر 
هم مي توانستند به استقبال فصل جديد بروند. آنها به خوبي به اين موضوع 
واقف اند كه فرصت دادن به جوانان با انگيزه و جوياي نام هم بودجه كمتري 
نياز دارد و هم نتيجه بهتري در پي خواهد داشت. اوضاع زماني وخيم تر 
مي شود كه ليست بدهكاران آبي ها و س��اير تيم هاي پرهزينه روز به روز 
بيشتر از قبل مي ش��ود و به نظر مي رسد كس��ي به فكر تسويه حساب با 
بدهكاران و حل كردن اين معضل بزرگ نيس��ت. علاوه ب��ر نتايج دور از 
انتظار اين سؤال براي هواداران پيش مي آيد باشگاهي كه به گفته مديران 
بدهي بيش از 100 ميليارد دارد، چگونه و با چه مجوزي باز هم قراردادهاي 
ميلياردي امضا مي كند؟! چطور مديران��ي كه به خرج هاي نجومي خود 
افتخار مي كنند بعد از چهار هفته از زير بار مسئوليت شانه خالي مي كنند 
و با پيش كشيدن موضوع اخراج سرمربي افكار عمومي را منحرف كنند؟ 
نتايج ضعيف ادامه دارد و بدون شك بركناري كادرفني بعد از چهار بازي 
راهكار عملي و حرفه اي نيست و تنها نشان دهنده اين است كه آقايان مدير،  
مسئوليت اشتباهات بزرگ و ميلياردي شان را نمي پذيرند. درخشش تيم 
بي ادعاي پارس جنوبي ثابت كرد، پول ضامن خوشبختي تيم هاي ليگ 
برتري نيست بلكه اين درايت، مديريت و تفكر حرفه اي است كه به مدد 

تيم ها مي آيد و موفقيت آنها را تضمين مي كند.

تنها چه�ار هفته از لي�گ برتر مي گ�ذرد، اما 
پارس جنوبي ج�م توانس�ته ب�ا س�ه پيروزي، 
يك مساوي وكسب 10 امتياز با تفاضل گل كمتر 
نسبت به پرس�پوليس در جايگاه سوم جدول 
قرار گيرد. تيمي كه طي سه سال گذشته از ليگ 
دسته دو به ليگ برتر رسيد وحالا با نتايجي كه 
مهدي تارتار، سرمربي آن معتقد است مي تواند 
ادامه دهد،  چشم همه را به خود خيره كرده است. 
 ليگ برتر را خيلي خوب شروع كرديد 
اما آيا اين نتايج شانسي به دست آمده يا 

مي تواند ادامه داشته باشد؟
هدفم��ان از حض��ور در لي��گ يك رس��يدن به 
جايگاهي مناس��ب ب��ود، نه قهرمان��ي. در ليگ 
برتر هم از ابتدا هدفمان حف��ظ بقا بود، اما خب 
تيم خوبي داريم و بچه ما را امي��دوار كردند كه 
به جايگاه هاي بهتر هم فكر كنيم. خيلي به ادامه 
روندي كه در پيش گرفته ايم اميدواريم؛ چراكه 
وقتي ب��ه هفته چه��ارم مي رس��يد و باتيم هاي 

باكيفيت بازي مي كنيد و فوتبال خوبي به نمايش 
مي گذاريد، يعني نتايج به دس��ت آمده جرقه يا 
شانسي نيست. اين را همه آنهايي كه بازي هاي 
ما را ديده اند، تأييد مي كنند، ولي نبايد س��طح 
توقعات از ما بالا برود. البته خودمان مي توانيم از 
خودمان توقع بالايي داشته باشيم، اما رسانه ها و 
مردم نمي توانند از ما توقع داشته باشند اين روند 

را تا پايان فصل ادامه دهيم.
 پارس جنوبي جم با استقلال خوزستان 
مقايسه مي شود، فكر مي كنيد بتوانيد 

مثل اين تيم قهرمان شويد؟
استقلال  خوزستان دو سال با پلي آف در ليگ برتر 
ماند و سال سوم قهرمان شد اما ما اولين سال حضور 
خود در ليگ برتر را تجرب��ه مي كنيم و همين كه 
بتوانيم در ليگ برتر بمانيم برايمان يك موفقيت به 
حساب مي آيد. ضمن اينكه تازه هفته چهارم هستيم 
و هنوز موفقيتي به دست نيامده و ما بايد پايان فصل 

اگر به جايگاهي دست يافتيم خوشحالي كنيم.

 تيم هاي بس�ياري با موفقي�ت ليگ را 
آغاز مي كنند و در ادامه راه به ناكجا آباد 
مي برند، براي اين مسئله و غرور كاذب 

چه فكري كرده ايد؟
بازيكنان ما مي دانند اگر دچار غرور شوند به زمين 
نمي رون��د و بايد ج��اي خود را به رقي��ب بدهند. 
بازيكناني در تيم ما بازي مي كنند كه بي ادعا باشند 
و با تمام وجود بازي كنند. همواره سعي كردم در 
تيم هايم دو بازيكن تقريباً هم سطح در يك پست 
بگيرم كه بازيكن اگر غفلت كرد،  جايش را به هم 

پستي آماده اش بدهد. 
 موفقيت اين تيم بوشهري در چهار هفته 
ليگ بار ديگر بحث هزينه هاي نجومي 
را به ميان مي آورد، وقتي كه تيمي مثل 
استقلال با هزينه هاي ميلياردي نتوانسته 
موفقيتي به دست آورد، اما تيم تارتار با 

هزينه اندك رده دوم جدول است. 
ما هزين��ه زيادي نمي كنيم. حتي س��ال گذش��ته 

نيز در ج��دول هزينه ها،  ما تيم يازده��م بوديم، اما 
پرداخت هايمان س��رموقع انجام مي ش��ود و اين به 
مديريت خوب باشگاه برمي گردد. البته شما مي توانيد 
يك بازيكن 2ميلياردي هم بخريد اما 5ميليارد از او 
بازي بگيريد، ولي ما در پارس جنوبي، روي بازيكن 
هزينه مي كنيم. مهم درست هزينه كردن است نه 
زياد هزينه كردن. ما انتخاب خوب داريم و بازيكنان با 
كيفيت و كم هزينه را جذب مي كنيم. استعدادهاي 
زيادي در فوتبال ما هس��ت كه فقط بايد شناسايي 
ش��وند و ما برخي از آنها را براي تيم خود شناسايي 
كنيم و سپس كار كرديم. مهم اين است كه شما تيم 
خوبي ببنديد و روي آن كار كنيد تا نتيجه بگيريد. 
مي گوييد استقلال، تك تك بازيكناني كه اين تيم 
جذب كرده در تيم هاي سابق خود يك وزنه بودند كه 
مي توانستند نتيجه را عوض كنند. اما بايد زمان بگذرد 
تا آنها در كنار هم هماهنگ شوند و بهترين تركيب 
شناخته شود. مشكل استقلال به نظر من اين است كه 

هنوز به تركيب ايده آل خود نرسيده است. 
 پارس جنوبي پرگل مي برد و بازي باخته 
را با پيروزي عوض مي كند، چرا معتقديد 

بايد طرز تفكر تيم عوض شود؟
ما بايد حرفه اي تر عمل كني��م نبايد اول از حريف 
گل بخوريم بعد جبران كنيم بايد از اول با تمركز 
بالا بازي كنيم اما هنوز نيروي جواني باعث مي شود 
بي پروا باشيم. بچه هاي ما بي پروا بازي مي كنند و به 
همين دليل گل زياد زديم. بايد بي پروا اما هشيار 
باشيم و با تمركز بالا بازي كنيم. وقتي مي توانيم 
به حريف گل بزنيم چرا بايد اول از آنها عقب بيفتيم 
وبعد جبران كنيم؟ بهتر است از اول به گونه اي بازي 

كنيم كه عقب نيفتيم. 
 مس�ائل اخلاقي چه جايگاه�ي در تيم 
مهدي تارتار دارد و چقدر مي تواند باعث 

موفقيت آن شود؟
اولين فاكتور در تيم ما براي انتخاب بازيكن مسائل 
اخلاقي است. وقتي مي خواهيم با بازيكن قرارداد 
ببنديم ابتدا مسائل اخلاقي را مطرح كرده و حتي 
در قراردادهايمان نيز بحث انضباطي را داريم و اگر 
بازيكني از نظر اخلاقي مشكلي ايجاد كند، مي توانيم 
قراردادش را يك طرفه فسخ كنيم. بازيكناني كه با ما 
كار كردند مي دانند اولين فاكتور ما مسائل اخلاقي و 
بعد فني است. بايد احترام ها حفظ شود. كوچكتر ها 
به بزرگترها احترام بگذارند و بزرگترها احترام خود 
را نگه دارند و همه مس��ائل اخلاقي رعايت شود تا 
بتوانيم موفق شويم. مسائل اخلاقي بسيار مهم است 
خصوصاً در تيمداري. ضمن اينكه جوانان جامعه ما 
ورزشكاران،  به خصوص فوتباليست ها را الگوي خود 
قرار مي دهند و يك فوتباليس��ت بااخلاق مي تواند 
الگوي خوبي براي جامعه و جوانانش باش��د و اين 

وظيفه اي سنگين روي دوش ماست.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

آدمهايخوبازورزشگاههارفتهاند
مدت هاس��ت كه بحث فرهنگ س��ازي در 
ورزشگاه هاي فوتبال به يكي از بزرگ ترين 
مباحث و معضلات اين رشته تبديل شده 
است. مسئله اي كه حالا با گذشت چهار هفته 
از ليگ هفدهم باز هم خودنمايي مي كند. 
بهروز مكوندي، مربي تيم فوتبال استقلال 
خوزستان در اين خصوص مي گويد: »ورزشگاه ها هر سال خالي تر از 
قبل مي شود كه ش��ايد علت اين اتفاق اين باشد كه آدم هاي خوب از 
ورزشگاه ها رفته اند. بايد كمك كنيم تا آنها به ورزشگاه ها برگردند، به هر 
شهري كه مي رويم به ما توهين مي كنند و در بقيه شهرها هم به اعضاي 
تيم هاي ديگر توهين مي شود. هميشه گفتيم بافرهنگ ترين تماشاگران 
را داريم، اما اينطور  نيست. نبايد بگذاريم به كسي توهين شود، همه ما 

خانواده داريم و همه بايد به سالم شدن فضا كمك كنند.«

توفيقاجباريتركسيگاربرايكارلتو
كمتر كس��ي تصور مي كرد دستور مدير 
ورزش��ي باش��گاه بايرن موني��خ مبني بر 
ممنوعيت استعمال دخانيات و سيگار در 
داخل مجموعه تمريني اين تيم با استقبال 
آنجلوتي، س��رمربي باواريايي ه��ا روبه  رو 
شود. كارلو آنجلوتي از جمله مربيان بزرگ 
دنياست كه سيگار مي كشد، اما بعد از روبه رو شدن با اين قانون جديد 
به نظر مي رسد به نوعي توفيق اجباري نصيبش شده است. او مي گويد: 
»اينكه از سيگار كشيدن در داخل باشگاه منع شده ام براي سلامتي ام 
خوب است، ضمن اينكه همسرم نيز خوشحال شده است.« به اين 
ترتيب به نظر مي رسد قانون جديدي كه حسن سالي حميدزيچ، مدير 
جديد ورزش��ي بايرن وضع كرده، مي تواند ثمرات زيادي را حتي در 

زندگي شخصي سرمربي و بازيكنان تيم قهرمان آلمان داشته باشد.

ادعايرسانههايعربي:مسيدرراهسيتي!
رسانه هاي عربي به طور گسترده اي خبر انتقال احتمالي ليونل مسي به 
منچسترسيتي را مورد بررسي قرار دادند. شبكه يورو اسپورت عربي مدعي 
شده ش��يخ منصور بن زايد مالك اماراتي منچسترسيتي به دنبال عقد 
قرارداد با ليونل مسي ستاره بزرگ تيم فوتبال بارسلوناست و حاضر است 
براي اين انتقال 300 ميليون دلار پرداخت كند. اين خبر پس از انتشار نقل 
قولي از شيخ منصور منتشر شده كه گفته است در روزهاي آينده بزرگترين 
انتقال تاريخ فوتبال جهان را رقم خواهد زد. گفته مي شود پيشنهاد سيتي 

براي مسي 300 ميليون يورو و هفته اي 500 هزار يورو دستمزد است. 
------------------------------------------------------------
پيراهنهايخاصبارسابرايقربانيانحادثهتروريستي

بارسلونا در نخس��تين بازي اش در لاليگا امشب به مصاف رئال بتيس 
مي رود. آبي اناري ها به خاطر قربانيان حادثه تروريستي اخير در بارسلونا 
با پيراهن هاي خاصي به ميدان مي روند. شاگردان ارنستو والورده همه 
با نام بارسلونا بازي مي كنند و به جاي نام بازيكن، اسم بارسلونا بر پشت 
پيراهن شان درج خواهد شد. همچنين روي پيراهن آبي اناري ها جمله 
»همه بارسلونا هستيم« حك شده و پيش از ش��روع بازي يك دقيقه 
س��كوت در نوكمپ به خاطر قربانيان اين حادثه مي ش��ود. در حادثه 

تروريستي بارسلونا 1۴ نفر كشته و 130 نفر زخمي شدند. 
------------------------------------------------------------

جنگروانيمورينيوعليهكونته
جنگ رواني خوزه مورينيو، سرمربي منچس��تريونايتد و آنتونيو كونته 
سرمربي چلسي هفته  به هفته  داغ تر مي شود. آقاي خاص اين بار با اظهاراتي 
عجيب چلسي را مدعي اصلي قهرماني در جزيره خواند: » چلسي هيچ عذر 
و بهانه اي براي قهرمان نشدن ندارند. چلسي يك بازيكن )ماتيچ( خود را 
فروخت ولي بازيكنان خوبي نيز خريداري كرد. ديگر حرف از مشكل داشتن 

چيست؟ اين ها عذر و بهانه هاي قبل از موفق نشدن هستند.«

سعيد احمديان

شيوا نوروزي

سيد حسين علي مؤمني/ مشاور و روانشناس تيم ملي تكواندو

پارسجنوبيجرقهنيست
مهدي تارتار در گفت وگو با »جوان« : مهم درست هزينه كردن است نه زياد خرج كردن

الانفقطجوانانونوجوانانكشتيرانگاهميكنم
يك سال از روزهاي تلخ كشتي فرنگي و اشك هاي محمد بنا در المپيك ريو مي گذرد، حالا 
تيم ملي كشتي فرنگي چهره جديد و جواني به خود گرفته و آقاي خاص اين رشته هم اين 
روزها بدون سروصدا و حاشيه در شهريار زندگي مي كند و گهگاهي به سالن كشتي آنجا 
سر مي زند تا زياد هم از كشتي دور نباشد، هرچند خودش مي گويد ديگر بازنشسته شده 
است. محمد بنا مي گويد: »كشتي ديگر احتياجي به من ندارد. الان فقط مي توانم كنار 
تشك بنشينم و كار نوجوانان و جوانان را نگاه كنم، از ديدن موفقيت كساني 
كه زماني با من كار مي كردند، لذت مي برم.« سرمربي سابق تيم ملي كشتي 
فرنگي با اشاره به جوانگرايي در تيم ملي و اولين تجربه بيشتر كشتي گيران 
در مسابقات جهاني پاريس مي افزود: »اين تيم من را به ياد تيم سال 2009 
مي اندازد. آن زمان هم به جز مسعود هاشم زاده و حميد سوريان ساير نفرات 
اولين حضورشان در مسابقات جهاني را تجربه مي كردند، اما در نهايت با سه 
برنز براي اولين بار نايب قهرمان جهان شديم. با نفراتي كه من امروز در تيم 
مي بينم به نظرم مي توانيم قهرمان هم شويم، البته نقش كادر فني بسيار 
مهم است، بايد بلافاصله بعد از قرعه كشي حريفان را آناليز و كشتي گيران را 

از نظر روحي و رواني آماده حضور روي تشك كنند.«

فريدون حسن 
  منهاي فوتبال

حركتفرهنگيهوادارانفوتبال
وقتي تصوير ه��واداران كره اي در ورزش��گاه آزادي كه زباله هايش��ان را 
جمع آوري كرده بودند دست به دست مي شد خيلي ها با حسرت از فرهنگ 
فوتبالي آنها حرف مي زدند، اما دوران حس��رت خوردن به پايان رسيده 
اس��ت. مدعي بودن تيم تازه صعود كرده به ليگ برتر نگاه ها را به سمت 
پارس جنوبي جلب كرده، ولي موضوعي ك��ه اين روزها بيش از عملكرد 
موفق تيم مهدي تارتار به چشم آمده و بازتاب زيادي در رسانه ها و فضاي 
مجازي داشته، حركت فرهنگي است كه هواداران اين تيم انجام داده اند؛ 
جمع آوري زباله هاي ورزشگاها بود. تعدادي از هواداران پارس جنوبي بعد 

از ديدار تيم شان با نفت آبادان انجام دادند.

اميدهاي واليبال ايران در نخستين     واليبال
ديدار خود در رقابت هاي قهرماني 
جه�ان ب�ا حس�اب چه�ار ب�ر دو مغل�وب آرژانتين ش�دند.
در اين مسابقات كه به ميزباني مصر برگزار مي شود براي اولين بار با 
سيستم جديد ست شماري انجام مي شود به اين صورت كه ست ها 
مانند ادوار گذشته 15 امتيازي هستند با اين تفاوت كه بازي در هفت 
ست انجام مي شود و تيمي كه موفق به كسب برتري در چهار ست 
شود، پيروز ميدان خواهد بود. ضمن اينكه در قانون جديدي كه براي 
سرويس معين شده، زننده سرويس نبايد داخل زمين مسابقه شود كه 
در غير اين صورت خطا گرفته مي شود. بر اين اساس اميدهاي ايران 
در اولين ديدار با اعمال اين قوانين مقابل آرژانتين صف آرايي كردند. 
اميدهاي ايران ست اول را 16 بر 1۴ باختند. در ست دوم 15 بر 11 
پيروز شدند. ست س��وم را 15 بر 11 واگذار كردند. در ست چهارم 
هم 18 بر 16 شكست خوردند. ست پنجم را 15 بر 13 به سود خود 

خاتمه دادند و در نهايت در ست ششم 15 بر 10 مغلوب شدند و در 
نهايت چهار بر دو شكست خوردند. رحمان تقي زاده، كاپيتان تيم اميد 
ايران پس از اين شكست گفت: »هنوز به سيستم جديد عادت نداريم، 
شرايط بسيار متفاوت است و همين مسئله باعث ناهماهنگي هايي 

شد كه متأس��فانه در نهايت نتوانس��تيم برنده بازي باشيم.« خوان 
سيچلو، سرمربي تيم اميد نيز بعد از ديدار مقابل آرژانتين گفت: »برابر 
آرژانتين در تيم ما اس��م ها بازي كردند در حالي كه اگر مي خواهيم 
موفق باشيم بايد يك تيم باشيم.«  سيچلو ادامه داد: »ما خودمان را از 
قبل برنده و قهرمان مي دانستيم كه همين مسئله و پيش بيني هاي 
قبل از موعد باعث به وجود آمدن چنين شرايطي مي شود. من انتظار 
چنين شرايطي را داشتم چون برخي دوست دارند ما هميشه خودمان 
را از قبل پيروز تصور كنيم.« س��رمربي تيم ملي واليبال اميد گفت: 
»سيستم امتيازدهي جديدي را تجربه كرديم، در چنين شرايطي 
امكان بازگشت بعد از دو يا سه اشتباه وجود ندارد. آرژانتين بهتر از 
ما بازي كرد به خصوص در توپ گيري كه نقطه قوت آنها بود، خوب 
بازي كردند و براي هر امتياز جنگيدند. آنها تيم بودند اما ما نه، بنابراين 
شايسته پيروزي بودند.« تيم اميد واليبال كشورمان عصر ديروز در 

دومين بازي خود به مصاف چين رفت.

سيستمجديدامتيازدهيبلايجانشاگردانسيچلو
شكست 4 بر 2 ايران مقابل آرژانتين در اولين بازي در مسابقات قهرماني اميدهاي جهان

دنيا حيدري
   گفت وگو

پاريسكسبتجربهبرايموفقيتدرالمپيكاست
رقابت هاي كشتي جهاني پاريس در رش��ته آزاد از روز دوم ش��هريورماه آغاز مي شود. 
آزادكاران ايران مانند تيم ملي كشتي فرنگي با چهره  هايي جوان گام به رقابت هاي مهم 
فرانسه مي گذارند. هرچند بنا بر اظهارنظر كارشناسان كشتي، ميدان جهاني بهترين 
زمان براي فرصت دادن به جوانان است. با اين حال نگراني هايي در خصوص كسب  
نتيجه مطلوب در اين مسابقات وجود دارد، مس��ئله اي كه ابراهيم جوادي، 

عضو شوراي فني تيم هاي ملي كشتي آزاد با ابراز اميدواري نسبت به 
آينده تيم مي گويد: »حضور در مسابقات جهاني مي تواند تجربه 
بزرگي براي كسب موفقيت در المپيك 2020 باشد، ضمن 
اينكه ما در خصوص كس��ب مدال در همين مسابقات نيز 

نااميد نيستيم.« پيشكسوت كشتي ايران ادامه مي دهد: »انتظار 
كسب حداقل پنج مدال را در مس��ابقات پاريس داريم، اميد اولمان 
حسن يزداني است. حسين خاني و ياراحمدي هم از ديگر شانس هاي 
ما محسوب مي شوند. البته همانطور كه گفتم هدف اصلي ما موفقيت 
در المپيك آينده اس��ت و مي دانيم كه ممكن است در برخي اوزان 

كشتي گيران نتوانند در پاريس موفقيت كسب كنند.« 


